
PROTOKÓŁ NR XXXII/2020 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 3 czerwca 2020 r. 

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego –  

p. Irena Renduda – Dudek, stwierdzając na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. 

 

Sesja odbyła się w Ostrowieckim Browarze Kultury w Ostrowcu Świętokrzyskim, 

rozpoczęła się o godz. 13.04. 

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta powitała obecnych na sesji. 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1, 1a i 1b do 

protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

5. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała  

 

Nieobecni radni: Marek Giemza, Grażyna Maj. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowni Państwo Radni,  

jak zwykle przypominam o klauzuli RODO. Wszyscy na pamięć pewnie ją znają, 

ale mimo wszystko – w wypowiedziach nie używamy nazwisk osób trzecich,  

o ile nie wyraziły na to zgody. Natomiast nasze dane to wiadomo,  

są publikowane, bo sesja jest nagrywana tak, że co do naszych danych nie ma 

wątpliwości.  

Zanim przejdziemy do porządku obrad, proszę Państwa, chciałabym udzielić 

głosu Radnemu Marcinowi Marcowi oraz Panu Kamilowi Mrozińskiemu. Otóż, 

proszę Państwa, może nie wszyscy wiedzą, ale Panowie Ci, wpisując się jakoby 

w jubileusz naszego klubu sportowego KSZO, wydali książkę, w której pokazali 

kawałek historii sportu, kawałek historii miasta publikując wywiady ze znanymi 

sportowcami. Nie będę mówić na razie,  o jaką dziedzinę sportu chodzi. 

Zapraszam natomiast Panów do zabrania głosu.  

Radny M. Marzec – Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie głosu.  

No chcieliśmy w ramach promocji książki, którą udało się wydać w tym roku, 

przy niemałym wsparciu  Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, za co chciałbym 

podziękować Panu Prezydentowi, ale też Wydziałowi, Panu Naczelnikowi 

Malinowskiemu. Chcielibyśmy w ramach promocji książki obdarować radnych  

i Panów Prezydentów książką, która traktuje o historii ostrowieckiego boksu. 

Dotyczy 90 lat historii naszego klubu, ale też sekcji, która się bardzo zasłużyła, 
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która w ostatnich latach bardzo prężnie działa. A w związku 

z tym – osoba, która też święci te triumfy – chciałbym, żeby tutaj do nas dołączyła. 

A mówię tu o Panu Dyrektorze Łukaszu Dybcu. Bardzo bym prosił, jeżeli można, 

bo też może chciałby dwa słowa od siebie powiedzieć. Ja bym jeszcze raz chciał 

podziękować wszystkim tym, którzy pomagali w wydaniu tej książki. Jest to 

kawał pracy, bo trwało to ponad dwa lata. Gmina Ostrowiec też nam pomogła 

dofinansować to. Jeszcze raz, bardzo serdecznie, serdecznie dziękuję.  

Dyrektor Zakładu Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim – Ł. Dybiec – 

Dzień dobry. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Radni! Z tego 

miejsca chciałbym serdecznie podziękować przede wszystkim tutaj Kamilowi  

i Marcinowi za wkład, jaki włożyli w publikację o ostrowieckim boksie. 

Szanowni Państwo! To była dwuletnia ciężka praca społeczna. Bardzo się 

cieszymy, że tutaj nasi pięściarze, kibice będą mogli zostać uwiecznieni i ich 

dokonania na kartach tej książki. Dziękuję również Panu Prezydentowi za to,  

że pomógł w publikacji i wsparł tą szczytną inicjatywę. Przeczytacie Państwo, bo 

dzisiaj Koledzy mają taką niespodziankę dla Was. Przeczytacie Państwo tą 

książkę i zobaczycie. Nie ma tam żadnej polityki, są osoby, które naprawdę 

zasłużyły się dla naszego ostrowieckiego sportu. I taki drobny upominek  

w imieniu Sekcji Bokserskiej KSZO oraz Stowarzyszenia Sportu i Rekreacji 

RING, dziękuję bardzo.  

Pan Kamil Mroziński – Ja również serdecznie dziękuję wszystkim osobom 

zaangażowanym w powstanie tej książki. Chciałbym zauważyć, że my nie 

stworzyliśmy książki o boksie, my stworzyliśmy książkę o ludziach, gdzie boks 

jest – tak naprawdę – tylko pretekstem do tego, żebyśmy porozmawiali o życiu,  

o życiu naszych bohaterów. I mamy nadzieję, że to się rzeczywiście udało. Tak, 

jak wspominał Pan Dyrektor Dybiec, jest to nasza ciężka praca, dwa lata ciężkiej 

pracy. Ale naprawdę cieszymy się z tego efektu i mamy nadzieję, że Państwu 

również ta publikacja bardzo się spodoba. A ja chciałbym w tym miejscu 

serdecznie podziękować mojemu przyjacielowi Marcinowi Marcowi za to,  

że zaprosił mnie do udziału w tym projekcie i że dzięki  niemu mogłem być 

uczestnikiem tej pięknej przygody. Dziękuję serdecznie.  

Radny M. Marzec – Przystąpimy chyba teraz do przekazania podarunku.  

A jeszcze chciałbym dodać, że – taka informacja dla mieszkańców – że będzie 

można też przeczytać książkę przy wsparciu naszej Biblioteki Miejskiej, gdzie 

zamierzamy kilka egzemplarzy też podarować, żeby mieszkańcy również mogli 

wypożyczyć książkę, przeczytać. Dziękuję.  

 

P. Marcin Marzec i P. Kamil Mroziński przekazali w/w publikację radnym RM. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Przypominam 

Państwu o zalogowaniu, bo nie wszyscy się jeszcze zalogowali, a za chwilę już 

rozpoczniemy obrady. Myślę, że będę wyrazicielem wszystkich Państwa 

Radnych – podziękuję Panom za ten miły gest. Gratuluje serdecznie, bo na pewno 
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kawałek ciężkiej pracy włożyliście w to, by wydawnictwo  to się ukazało. Ale kto 

wie, może też zainteresuje Was inna dziedzina sportu i będziecie za jakiś czas 

wydawać, jakby w cyklu następną historię. Także życzę Panom dalszej pracy 

ewentualnie, bo to jest historia jednak naszego miasta.   

 

 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Państwa, przechodzimy teraz 

do porządku obrad. Szanowni Państwo Radni, dostaliście oczywiście porządek na 

dzisiejszą sesję w materiałach. Czy są uwagi do porządku obrad? Proszę Panie 

Prezydencie.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście i wszyscy Ci z Państwa, którzy nas obserwują, oglądają  

za pośrednictwem Internetu. Chciałbym zaproponować korektę dzisiejszego 

porządku obrad, a mianowicie punktu IV w „Podjęcie uchwał w sprawie”, 

proszę o wykreślenie projektów uchwał, dotyczy to podpunktu czwartego  

i podpunktu piątego. To są projekty uchwał zmieniające uchwałę  

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na 2020 r. oraz projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2018 – 2020. To byśmy zdjęli z dzisiejszego porządku obrad, 

a proszę, aby wprowadzić nowy projekt uchwały w sprawie realizacji przez 

Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 

2020. I proponuję go umieścić, jako podpunkt czwarty. Państwo Radni otrzymali 

powyższy projekt na komisjach Rady Miasta i przed sesją, więc prośba o taką 

korektę. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni chcieli by jeszcze coś wnieść do porządku? Proszę o zabranie głosu 

Radnego Mateusza Czeremchę.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Ja chciałbym prosić o dwa słowa uzasadnienia – dlaczego jest 

propozycja zdjęcia tych dwóch projektów uchwał z dzisiejszych obrad. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Panie Prezydencie  

o zabranie głosu. Czy ewentualnie Pana Skarbnika.  

Prezydent J. Górczyński – Nie, spokojnie. Proponujemy dzisiaj zdjąć  

z porządku obrad te dwa punkty, ponieważ mamy pewien wątpliwości co 

dofinasowania programów alkoholowych, programów z tzw. „kapslowego”. 

Mamy nie spójność, jeżeli chodzi o współfinansowanie. Wiemy, że w ramach 

„Tarczy IV” działającej w dobie koronawirusa, możemy z tych pieniędzy 

alkoholowych korzystać również na inne rzeczy, na programy, które chcemy dalej 
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finansować. Mam na myśli tutaj przede wszystkim świetlice środowiskowe. Więc 

możecie być Państwo pewni, że na najbliższej sesji pierwsze te dwa punkty będą 

w kolejności procedowane, bo taka jest potrzeba. One dzisiaj zostają zdjęte. 

Natomiast wchodzą jako pierwsze dwa w kolejnej sesji. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

jeszcze uwagi do porządku? Nie widzę. W takim razie skreślamy   

z porządku obrad dwa punkty, mianowicie w punkcie czwartym podpunkt 

czwarty i piąty. To są punkty, o których mówił Pan Prezydent.  

Natomiast musimy wprowadzić do porządku, znaczy będziemy wprowadzać do 

porządku obrad nowy punkt dotyczący realizacji przez Gminę Ostrowiec 

Świętokrzyski Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020.  

I wprowadzenie tego punktu winniśmy przegłosować. A zatem, kto jest za 

przyjęciem i poszerzeniem, rozszerzeniem punktu czwartego porządku obrad  

o projekt uchwały w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski 

Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020, jako podpunkt czwarty. Kto 

jest za – podnosi rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw – podnosi rękę i naciska 

przycisk. I kto się wstrzymał – podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że 

przyjęliśmy ten punkt do porządku obrad. A zatem porządek obrad 

rozpoczynamy, jego realizację.  

 

Radni RM jednogłośnie opowiedzieli się za rozszerzeniem porządku obrad 

nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego o projekt uchwały 

w sprawie realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka 

wytchnieniowa” – edycja 2020 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  

nr 2 do protokołu). 

 

Radni Rady Miasta obradowali według następującego porządku (wraz  

z przyjętymi zmianami): 
 

III. Raport o stanie gminy. 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) przyjęcia „Planu pracy Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

na 2020 r.”, 

2) rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia petycji skierowanej do 

Konferencji Episkopatu Polski o dokonanie pełnej intronizacji Jezusa 

Chrystusa na Króla Polski, 

3) rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany przepisów prawa miejscowego, 

4) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka 

wytchnieniowa” – edycja 2020, 

5) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

obowiązującego w 2020 r. oraz określenia sezonu kąpielowego, 

6) zniesienia formy ochrony przyrody z pomnika przyrody, 
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7) zbycia części nieruchomości, 

8) zgody na obciążenie działek gruntu służebnością przesyłu, 

9) zgody na obciążenie działek gruntu służebnością przesyłu, 

10) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie działki, położonej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. 11 Listopada, 

11) uchylająca uchwały Rady Miejskiej w Ostrowcu Świętokrzyskim w sprawie 

stawek czynszu najmu i dzierżawy za nieruchomości gruntowe Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski,  

12) uchylająca uchwałę Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w sprawie 

określenia zasad wydzierżawiania, najmu, użyczania lub oddawania  

w użytkowanie gminnych nieruchomości gruntowych,  

13) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie, 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2020 r., 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020 – 2029. 

 

V. Sprawy różne (m.in. ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 r., 

sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego  

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

za okres od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r., sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2019 r., sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy na lata 

2015-2021, sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierającego 

Rozwiązywanie Problemu Bezdomności w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 

2017 – 2020, sprawozdanie z realizacji Programu Wspierania Osób 

Starszych przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Ostrowcu 

Świętokrzyski na lata 2016 – 2020, sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2019 – 2021, sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za okres od 01.01.2018 r. do 

31.12.2019 r., sprawozdanie z funkcjonowania Programu „Ostrowiecka 

Rodzina 3+”). 

VI. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
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Ad III/Raport o stanie gminy: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I w tym momencie przechodzimy 

do punktu III, tj. raport o stanie gminy.  

Szanowni Państwo! Zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym na 

dzisiejszej sesji Prezydent Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego Pan Jarosław 

Górczyński przestawi nam raport o stanie Gminy Ostrowiec, który będzie 

podsumowaniem, swoistym podsumowaniem jego pracy za okres 2019 roku 

(załącznik nr 3 do protokołu). Rada Miasta rozpatrzy oczywiście ten raport  

o stanie gminy podczas sesji absolutoryjnej, która odbędzie się – ja myślę – 

w miesiącu lipcu i wówczas będziemy dyskutować po zapoznaniu się oczywiście 

z treścią tego raportu. Proszę Panie Prezydencie o zabranie głosu.  

Prezydent J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Drodzy Państwo! Może na początek krótka, filmowa 

prezentacja wprowadzająca. Od tego byśmy zaczęli, taka propozycja. 

 

Radni RM obejrzeli krótką prezentację filmową na temat Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski.  

 

Prezydent J. Górczyński – Dziękuję za tę prezentację i za wprowadzenie.  

Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! Szanowni Państwo! Mam zaszczyt, 

przyjemność i z dumą mogę zaprezentować raport o stanie gminy za 2019 r. 

Postaram się to zrobić w skrócie. Ten raport, pozwolę sobie Państwu pokazać, 

zbindowane 207 stron bardzo konkretnych treści, bardzo konkretnych informacji 

z każdej dziedziny życia Ostrowca Świętokrzyskiego. Każdy z Państwa Radnych 

dostanie do rąk własnych. Natomiast w takim telegraficznym skrócie chciałbym 

przedstawić tą informację (prezentacja – załącznik nr 4 do protokołu).  

Drodzy Państwo, Ostrowiec Świętokrzyski w 2019 roku zrealizował  

i przygotował wiele ważnych, istotnych inwestycji, zadań remontowych, ale  

i bardzo dużo działo się w obszarze sportu, kultury, rekreacji. Chcę powiedzieć, 

że ten raport z 2019 r. to nie jest wycinek, to nie jest tylko zdarzenie incydentalne, 

jednoroczne. Ten raport z 2019 r. to jest konsekwencja naszych wspólnych 

działań tej Rady Miasta i poprzedniej Rady Miasta, bo od 2014 r. prowadzimy 

taką konsekwentną politykę budowy miasta od nowa Ostrowca 

Świętokrzyskiego. I muszę powiedzieć z dumą, że po tych sześciu latach mamy 

się czym pochwalić, mamy co pokazać i jestem przekonany, że w kolejnych latach 

będą mógł rozszerzać i rozbudowywać te informacje i powtarzać, że dzięki dobrej 

współpracy, z tego miejsca chcę podziękować też tym radnym, którzy pracowali 

ze mną w poprzedniej kadencji Rady Miasta. Dzisiaj mam zaszczyt, przyjemność 

współpracy z wszystkimi Państwem, którzy są na sali i mam nadzieję, że nasze 

społeczeństwo doceni te wysiłki i jestem przekonany, że Państwo też dostaniecie 

bardzo pozytywne oceny w kolejnych edycjach wyborczych.  
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Szanowni Państwo! Rozpoczniemy od ładu przestrzennego. To jest jeden ze 

współczynników rozwoju miasta. Jak spojrzymy na liczbę wniosków  

o decyzję o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, to zauważycie 

Państwo, że porównując się rok do roku do 2018 r., to liczba wniosków wzrasta. 

Najbardziej takim wskaźnikiem widocznym, to są warunki zabudowy  

i zagospodarowania terenu dla budynków jednorodzinnych. To świadczy o jednej 

rzeczy, że z roku na rok coraz więcej osób decyduję się w Ostrowcu 

Świętokrzyskim wybudować. Decyduje się związać swoje losy, losy swojej 

rodziny z naszym miastem, chce tutaj zapuścić korzenie i chce tutaj postawić 

dom. Jak Państwo spojrzycie, takich wniosków pojawia się z roku na rok coraz 

więcej. Z tego miejsca duże podziękowania dla całego zespołu Wydziału Mienia 

Komunalnego, bo muszę powiedzieć, chcę powiedzieć z przyjemnością, że 

miasto jest aktywnym graczem na rynku nieruchomości. I bardzo mocno 

wychodzimy z inicjatywą dla naszych mieszkańców, dla tych, którzy chcą 

zamieszkać w Ostrowu i miasto sprzedaje działki w przetargach, i zachęcam 

wszystkich do licytowania. Ostatni przetarg, mogę pochwalić tutaj pracę 

wydziału, ale i też pokazać tendencję. Drodzy Państwo, mieliśmy w przetargu,  

w ubiegłym tygodniu, w tym tygodniu – ten czas tak szybko leci – w tym 

tygodniu, w poniedziałek dwa przetargi na dwie działki pod zabudowę 

jednorodzinną, pięciu oferentów, gdzie licytowali się o dwadzieścia postąpień,  

a w tym drugim o prawie osiemnaście postąpień. Więc sprzedaliśmy za dużo 

znaczne kwoty, dużo wyższe, niż były ceny wywoławcze. To świadczy o jednej 

rzeczy: ludzie chcą kupować w Ostrowcu i chcą się budować. Więc jeżeli chodzi 

o ład przestrzenny, to widać tutaj taki znaczący wzrost, ale też zwrócę Państwu 

uwagę na jedną rzecz. Zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna. Nagle się 

pokazało, że o ile w 2018 r. jeden inwestor chciał budować blok, to już  

w 2019 r. mamy 11 wniosków, na 11 zamierzeń inwestycyjnych budowy 

budynków wielorodzinnych. Zwracam na to uwagę. Zwracam uwagę na tą 

zabudowę gospodarczą, przemysłową. Prosta rzecz, w 2018 r. – 3 takie wnioski, 

w 2019 r. – 7. Zabudowa przemysłowa, to zabudowa pod hale produkcyjne, pod 

hale magazynowe, pod miejsca pracy. I to też jest bardzo ważne i bardzo istotne. 

Z tego miejsca chcę też podziękować za współpracę z Panią Starostą Marzeną 

Dębniak i Panem Wicestarostą Andrzejem Jabłońskim, ale też z Panem 

Naczelnikiem Łukaszem Smyłą z Wydziału Budownictwa – bo wszyscy ci, którzy 

się chcą budować i rozpoczęli taki proces, to widzą tutaj taką dobrą symbiozę, 

współpracę na linii miasto – powiat. I to też jest takie dobre pokłosie.  

Szanowni Państwo! Strategia na rzecz rozwoju miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. 9 grudnia 2019 r. rozpoczęliśmy prace nad nową strategią,  

to jest kontynuacja poprzedniej strategii, to jest dokument wymagany przy 

aplikowaniu o środki zewnętrzne. Wiemy, że na lata 2021 – 2027 mamy nową 

perspektywę unijną, jak gdyby z dużą atencją przysłuchujemy się  

i przyglądamy, jakie środki będą skierowane do naszego kraju i jestem 

przekonany, że miasto Ostrowiec będzie sięgać po te środki w wielu obszarach, 
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żebyśmy po te środki sięgali musimy mieć strategiczne dokumenty, nad którymi 

Państwo współpracujecie z nami. Mogę powiedzieć, że tu jest bardzo dobra 

ocena. Chcę pochwalić się jedną rzeczą: wiele miast w Polsce dzisiaj nie będzie 

realizować środków, nie będzie realizować inwestycji przy współfinansowaniu – 

bo ich po prostu na to nie będzie stać. Państwo oglądacie, słuchacie mediów – 

widzicie, jakie problemy gospodarcze zostały w tej chwili wygenerowane,  

z jakimi problemami będą się borykać miasta, nie chcę tu już przypominać  

o gaszeniu świateł na ulicach w niektórych miastach, o zaprzestaniu inwestycji,  

o zamknięciu procesów remontowych.  

Chciałbym przejść do  tego, co najistotniejsze. Drodzy Państwo! 2014 rok to jest 

taka data w Ostrowcu Świętokrzyskim, gdzie miałem przyjemność objąć 

zaszczytną funkcję Prezydenta naszego miasta i jak Państwo spojrzycie na te 

słupki na tym slajdzie – zaczęliśmy z budżetem zadłużonym na 50 mln zł.  

Po tych 6 latach zadłużenie miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w 2019 r.  

to było 14 mln zł, na 2020 r. już mogę powiedzieć, że nadpłaciliśmy 7 mln  

w styczniu i w lutym – w dwóch ratach, jednorazowo – zaoszczędziliśmy  

130 tys. na samych odsetkach. Zwracam na to szczególną uwagę. Drodzy 

Państwo! Najłatwiej jest krytykować, najłatwiej jest zaciągać kredyty i żyć 

chwilą. Odpowiedzialne zarządzanie jest nie „tu i teraz”, to jest zarządzanie  

w dłuższej perspektywie, to jest myślenie o przyszłym pokoleniu i przyszłych 

pokoleniach, żebyśmy mogli pokazać i powiedzieć, że to miasto ma bardzo 

stabilne dokumenty, na których można budować trwałe budowle. Tu macie 

Państwo pokazane procentowe zadłużenie w kolejnych latach, zadłużenie na  

31 grudnia, więc z roku na rok długi Ostrowca Świętokrzyskiego maleją, nie 

zaciągamy wspólnie nowych kredytów, przy równoległym procesie inwestycji, 

remontów i wsparcia wielu obszarów. Na 2019 r. – wróćmy jeszcze chwilkę – 

zadłużenie miasta Ostrowca 5,11 – nie ma samorządu w naszej okolicy, który ma 

niższy współczynnik zadłużenia. A mogę śmiało powiedzieć, że na 102 gminy  

w województwie świętokrzyskim to plasujemy się w pierwszej piątce,  

bo wszystkie pozostałe gminy, niestety, mają olbrzymie problemy. Przywołam 

przykład Kielc: miliard złotych długu. Wszystkie limity przekroczone. To nie jest 

odosobniony przykład, bo wiele miast boryka się z takimi problemami. Szanowni 

Państwo! Majątek i budżet miasta – tu mamy taki slajd, gdzie pokazujemy 

proporcjonalne kwoty na poszczególne obszary. Mamy na sali tutaj Panią 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Magdalenę Salwerowicz. 

Najwięcej środków z budżetu miasta idzie na dwa obszary:  

na pomoc społeczną i na edukację i oświatę. Przewrotnie mogę powiedzieć,  

że spotykam się z takimi sytuacjami, że przemeldowywują się do Ostrowca osoby, 

bo chcą skorzystać z opieki społecznej i pomocy socjalnej, bo jest tak 

profesjonalnie prowadzona.  Ale co chcę podkreślić? Podziękowania dla 

Naczelnika Jana Malinowskiego i całego zespołu oświaty – na Pana ręce, 

Naczelniku, podziękowania dla wszystkich dyrektorów naszych szkół 

podstawowych, naszych przedszkoli, ale i podziękowania dla placówek 
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prowadzonych przez stowarzyszenia i fundacje, placówek oświatowych. Drodzy 

Państwo! To oświata jest największą inwestycją, to inwestowanie w oświatę 

przynosi określone efekty w dłuższej perspektywie. Od tego, jak wykształcimy, 

przygotujemy naszych najmłodszych, będzie zależała jakość naszego życia.  

I z przykrością stwierdzam, że w wielu miejscach obserwuję i mam możliwość 

rozmów z wieloma decydentami, no to logiki w ich działaniach niekoniecznie 

widzę, nie generalizuję. Natomiast mówię o tym, że im lepiej będzie nasze 

społeczeństwo i nasza ostrowiecka młodzież przygotowana,  tym lepiej dla nas 

wszystkich. Chcę podziękować za te inwestycje w oświatę. To, co jest mi 

najbliższe, to są sprawy techniczne, z racji zainteresowań zawodowych  

i wykształcenia, przywiązuję olbrzymią wagę do projektów inwestycyjno-

remontowych. I Państwo widzicie mnie na wielu chodnikach, na wielu ulicach,  

w towarzystwie naszych prezesów, dyrektorów – dziękuję za cierpliwość  

i wyrozumiałość Panu Dyrektorowi ZUM–u – Panu Łukaszowi Dybcowi,  

bo jest ściągany o różnych porach dnia i nocy na różne ulice, i szybko,  

i sprawnie. Miałem ostatnio przyjemność, wizytowałem boczną od Mostowej, 

krótki spacer, szybka decyzja i konkretny remont, z korzyścią dla tych 

mieszkańców, nie zapominamy o takich drobnych uliczkach.  

Nie zapominamy i nie zapomnimy, i myślę, że jeszcze wiele rzeczy.  

Chcę podziękować Panu Prezesowi  Krzysztofowi Kowalskiemu z firmy MPRD, 

to druga taka strategiczna jednostka dla miasta, gdzie widać na zewnątrz. 

Mieliście Państwo okazję, przychodząc dzisiaj na sesję, do Browaru Kultury, 

przechodzić ulicą Siennieńską – w pełnej krasie remont, inwestycja pełną parą, 

przepraszam za utrudnienia, ale naprawdę wzorcowa inwestycja i dziękuję 

wszystkim pracownikom MPRD. Tu pozwolę sobie pokazać konkretne kwoty  

i konkretne – w takim skrócie – nie chciałbym wymieniać. Wszystko to Państwo 

macie. Tych inwestycji jest – Panie Naczelniku – dwadzieścia trzy, przelećmy.  

W sumie dwadzieścia dwa. Olbrzymie kwoty. Część w realizacji i część  

w przygotowaniu. Co charakterystyczne dla Ostrowca i na co zwracają uwagę 

nasi mieszkańcy, i nasi goście w szczególności, goście, którzy przyjeżdżają. 

Miasto jest placem budowy, ale nie w jednym miejscu, nie centralnie w rynku, ale 

w wielu dzielnicach, na wielu obszarach, na wielu ulicach i tutaj mogę podkreślić, 

i powiedzieć, że ten proces nie zostanie zahamowany. Ba, więcej – dzięki 

determinacji i dobremu przygotowaniu – tutaj podziękowania dla Wydziału 

Infrastruktury Komunalnej, Naczelnik Artur Majcher i Pan Zastępca wraz  

z pracownikami. Drodzy Państwo, w tym miesiącu miasto ogłosiło osiemnaście 

nowych przetargów. Różnych. I drogowych, i inwestycyjnych, i kubaturowych na 

kwotę 53 mln złotych. To jest nasz wkład, miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, 

pomoc lokalnej gospodarce w tym kryzysie. Wszystkie firmy hamują, wszystkie 

mają przestoje. Jest opóźniony proces płatności, nie ma pieniądza w obiegu, wiele 

osób jest wysyłanych na urlopy, ale zależy nam na tym, abyśmy ten czas 

wykorzystali właściwie. Stąd  decyzja. I już mogę powiedzieć, że jesteśmy po 

kilku rozstrzygnięciach. Za chwilę jeden wykonawca, jeden z kolejnych 
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wykonawców wejdzie na skate park. To w ramach Dnia Dziecka, bo akurat 

pierwszego było otwarcie. Mamy już wyłonionych wykonawców na budynek 

przy ul. Osadowej. Więc, moglibyśmy tutaj pokazać wiele rzeczy i za chwile 

pokażemy wiele kolejnych remontów.  

Jeżeli chodzi o przyjazną politykę podatkową, wsłuchujemy się, co jest 

rzadkością w dzisiejszych czasach, wsłuchujemy się w to, co mówią nasi 

przedsiębiorcy, którzy są wyciskani jak cytryna. Ale my tu podchodzimy 

racjonalnie. Były inicjatywy, które skończyły się sukcesem. Obniżyliśmy podatki. 

Obniżyliśmy podatki od środków transportowych od 40 do 60%. Ale od 6 lat,  

ta Rada Miasta i poprzednia Rada Miasta, na nasz wniosek nie podniosła 

podatków w Ostrowcu Świętokrzyskim. To teraz bardzo bym prosił, żebyście 

Państwo, jak będziecie dyskutować no pokazali w Polsce takie miasta, które nie 

podnoszą podatku, i na 2.900 samorządów chciałbym usłyszeć, ile jest takich, 

gdzie podatki są nie podnoszone.  

Drodzy Państwo. Przyjazny klimat inwestycyjny to jest coś, co jest takim, taką 

wyjątkową marką, o którą należy dbać, którą należy pielęgnować, i którą należy 

właściwie traktować. Chcę podziękować z tego miejsca, chcę podkreślić jedną 

rzecz. To, że mówimy o tym przyjaznym klimacie, to jest pokłosie decyzji 

inwestycyjnych wielu firm, wielu przedsiębiorców, którzy lokują w Ostrowcu 

swoje zamierzenia inwestycyjne. Ci z Państwa, którzy są zmotoryzowani, jeżdżą, 

widzą, ile powstaje nowych hal produkcyjnych, ile powstaje nowych miejsc 

pracy. Ja przypomnę 2014 r., kiedy mówiłem o 300 miejscach pracy w ciężkim 

przemyśle metalurgicznym. Mam przyjemność często wizytować ten zakład, 

jestem tam gościem i z dumą obserwuję, jak ci pracownicy pracują, jak ta firma 

się rozwija, dokupuje kolejne działki i rozbudowuje się, buduje następne hale. 

Ten klimat inwestycyjny, tutaj Radny Marzec mógłby też dużo powiedzieć na ten 

temat zajmując się pozyskiwaniem środków zewnętrznych, bo jest coś, co trzeba 

traktować, jak oczko w głowie. Należy to pielęgnować. My powinniśmy na 

zewnątrz pokazywać, że warto w Ostrowcu inwestować, że warto w Ostrowcu 

budować, lokować swoje miejsca pracy, lokować swoje przedsięwzięcia 

inwestycyjne.  

I mamy się czym pochwalić, i mamy, co pokazać. Ostrowiecki Kompleks 

Inwestycyjny. Mamy, z dumą możemy pokazać ten nasz kompleks. Nie wszyscy 

chcieli uwierzyć w tą decyzję, żeby kupić te dwadzieścia parę hektarów. Dzisiaj 

na tym terenie mamy nowe zakłady pracy. Państwo widzicie, to jest zdjęcie  

z 1 czerwca br. dwóch hal, które fizycznie nowych, wybudowanych po 8.000 m2. 

Dwa zakłady, które kupiły od miasta tereny, wybudowały już dwie hale. Trzeci 

teren sprzedany. Inwestor uzyskuje zezwolenia na budowę i mamy w kolejnych 

miesiącach, kolejne przetargi na kolejne hale. W dniu wczorajszym, tutaj na 

główny specjalista Pan Zbigniew Wesołowski, który reprezentuje mnie  

w kontaktach z przedsiębiorcami, miał kolejne pismo potwierdzające chęć zakupu 

kolejnej działki. To świadczy o tym, że pomimo tej trudnej sytuacji w gospodarce, 

w Ostrowcu chcą firmy się budować. Ale naszym atutem jest również to, że  
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mamy dobrzy przygotowanych pracowników. I z tego miejsca chcę podziękować, 

że odpowiadają na te oferty, że są chętni do pracy.  

Przyroda, zieleń miejska – tu słyszę głosy, że Ostrowiec jest takim miastem 

ukwieconym. W tym roku ze względu na pandemię koronawirusa 

zrezygnowaliśmy z pewnej części prac przy kwiatach, przy zieleni. Ale widzicie 

Państwo, park nasz im. Marszałka Piłsudskiego, to jest wzór parku w Polsce – 

zadbany, estetyczny.  To jest przyjemność zaproszenia gości z zewnątrz na spacer. 

To też, Drodzy Państwo, jest tak, że jak się chodzi codziennie po tym parku, to 

ludzie nie dostrzegają tego, w jakim on jest standardzie. Ale jak przyjeżdżają nasi 

krewni, znajomi, goście i nagle im pokażemy, i oni mają możliwość porównania 

się, no to jest, co pokazać. Radny Włodzimierz Sajda jest tutaj ambasadorem 

Parku Fabrycznego, który też zmienia oblicze. Bo w tych parkach regularnie 

inwestujemy i pokazujemy. I jeszcze tu też taki kamyczek sam do siebie. Jeszcze 

mamy sporo do popracowania nad parkiem w Częstocicach, jeszcze mamy Park 

Saletyński, który parkiem po części jest z nazwy. Jeszcze też tam duży zakres prac 

kiedyś w przyszłości do wykonania. Mamy, miasto jest miastem zielonym. Chcę 

podziękować naszej głównej specjalistce do spraw zieleni Pani Kierownik Milena 

Gawąd i jej zespołowi od zieleni, ponieważ nawet ostatnie przykłady prac przy 

Sienkiewicza – no, reprezentacyjna ulica, chciałoby się, żeby takie ulice były  

w każdym mieście. I również na naszych pozostałych ulicach, żeby też taki 

standard był. Tutaj pokazujemy współpracę z drogami krajowymi, z drogami 

wojewódzkimi, i drogami powiatowymi. Mogę podziękować przedstawicielom 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych za współpracę przy tych dwóch rondach: 

Rondo Republiki Ostrowieckiej i Rondo Powstania Styczniowego. Mamy 

współpracę, mamy podpisane porozumienie. Miasto współfinansuje, miasto 

inwestuje w ten obszar, dbamy o to. Ale też dbamy o te – cofnijmy jeszcze, bo 

chcę pokazać współpracę z powiatem – droga wojewódzka Świętokrzyski Zarząd 

Dróg Wojewódzkich i Pan Damian Urbanowski i Pan Marszałek Bentkowski. 

Chcę podziękować za tą współpracę. Proszę wierzyć, że mam otwarte drzwi –  

i jak gdyby bez pośredników – mam możliwość konsultacji i rozmów z tymi 

decyzyjnymi osobami. Jestem zadowolony z tej współpracy. Ale chcę bardzo 

podziękować i Państwu też za to, że w ubiegłym roku zdecydowaliśmy się przejąć 

wszystkie drogi powiatowe, że dzisiaj tutaj miasto dużym wysiłkiem finansowym 

inwestuje. Aleja Jana Pawła II, to jest inwestycja na drodze powiatowej milion 

sto tysięcy koszt tej inwestycji, ale dzięki Państwa decyzji, dzięki decyzji, że 

miasto stać było na to, to dołożyliśmy wspólnie 424 tys., a powiat tylko sto 

dwadzieścia, bo na tyle było go stać. Więc pokazuję, że miasto współpracując 

twórczo pokazuje, że warto to robić. I z tego miejsca chcę naprawdę podziękować, 

bo przewrotnie powiem – zmniejszyła się liczba donosów, nie jesteśmy tak 

ciągani po prokuraturach i mamy więcej siły, i energii na to, żeby się zająć 

twórczą pracą u podstaw i poświęcić ten czas na konkrety.  

Ochrona powietrza, energia odnawialna. Zwróćcie Państwo uwagę na kwoty. Rok 

w rok te kwoty są coraz wyższe. Co sezon grzewczy, to niektórzy chcąc się ogrzać 
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nie tylko w cieple, ale i w takiej polityce, mówią, jak to ważna jest walka z niską 

emisją. Drodzy Państwo! My w Ostrowcu nie mówimy o tym, tylko to robimy. 

Proszę spojrzeć i proszę zobaczyć, ile domów jednorodzinnych podłączonych jest 

do Miejskiej Energetyki Cieplnej. Ponad 1600 posesji, w których nie pali się 

węglem, miałem, a czasami plastikiem, podłączonych jest do Miejskiej 

Energetyki i w ilu domach wymieniono piece. W ilu domach zainstalowano nowe 

instalacje fotowoltaiczne. Chcę podkreślić jedną rzecz. Bez względu na tą 

sytuację, na pewne rzeczy nie mamy wpływu. Ja tutaj muszę powiedzieć jedną 

rzecz, żebyśmy nie wiem, jak pracowali, nie wiem co robili na pewne rzeczy 

wpływu nie mamy. Bo jeżeli w 2018 r. certyfikaty za to, że się pali węglem  

i miałem były po cztery Euro, to w 2019 skoczyły na dwadzieścia cztery Euro. 

Podwyżka 500%. Nie sposób wydolić, żeby takie pieniądze znaleźć. Dziękuję 

tutaj Prezesowi MEC–u Panu Dariuszowi Wojtasowi i pracownikom MEC–u za 

ten wysiłek w tę pracę, bo naprawdę olbrzymia praca. Jeżeli chodzi  

o azbest, coraz mniej mamy tutaj. To jest już taki, bardzo się cieszę z tej kwoty, 

bo im mniejsza, tym świadczy o mniejszym zapotrzebowaniu. Tym samym 

pokazuje, że mamy już minimalną liczbę domów pokrytych azbestem. To jest to, 

co zrobiliśmy. To się ewaluuje. To się ciągle zmienia. I to, nie chciałbym tutaj 

każdego z tych czynników, tych wskaźników omawiać. To jest zdjęcie  

z 1 czerwca. Mamy bardzo sprawny Wydział Informatyki – Pan Robert Pasternak 

i jego pracownicy. To oni te zdjęcia obsługują, drona i to są takie zdjęcia  

z ostatniej chwili. To jest kontynuacja – ostatni odcinek ul. Rzeczki,  

ul. Krzemiennej – nowa nazwa. W tej chwili tak to wygląda. Będę miał 

przyjemność myślę, że wspólnie z Państwem, w tym roku na jesieni otworzyć ten 

ostatni odcinek. Tutaj, to są inwestycje rozpoczęte, realizowane. Krzemienna, 

czyli w naszej nomenklaturze „przedłużenie ulicy Rzeczki” od ul. Milewskiego 

do ul. Bałtowskiej, do ronda przy ul. Samsonowicza. Trwają prace przy  

ul. Ogrodowej. Trwają prace przy ul. Furmańskiej, jakbyśmy przejechali. Budują 

się drogi przy terenach inwestycyjnych przy ul. Bałtowskiej. Jest już położony 

nowy asfalt. Jeszcze nie odebrana inwestycja, ale za milion siedemset – odcinek 

nowe Piaski/Kolonii Robotniczej. Tutaj Radny Andrzej Pałka najbardziej chyba 

zadowolony z tej inwestycji i mieszkańcy. Ulica Miodowa od lat, boczna  

od ul. Iłżeckiej, ten pierwszy odcinek. Naprawdę bardzo duże zadanie, bardzo 

dobre tempo. I chcę podkreślić, że jesteśmy przygotowani na kolejny odcinek  

ul. Miodowej z dojściem, z dojazdem do terenów kompleksu na Gutwinie, 

naszego kompleksu. No i ul. Siennieńska. Też tutaj bardzo duże zadanie. Tutaj 

Radny Choinka zawodowo związany z MZK, ale i Prezes Jarosław Kateusz. Na 

ręce Prezesa Kateusza, nie ma go dzisiaj, bo jest sesja nadzwyczajna i nie 

wszystkich tutaj dyrektorów i prezesów mamy. Chcę podziękować Panie Radny, 

na ręce Pana dla całej załogi. Decyzją naszą, decyzją Państwa zlikwidowaliśmy 

MPK–a, powołaliśmy MZK–a. I to jest coś, co jest historycznym wydarzeniem, 

ponieważ, jak ten budynek, w którym się mieścimy, ma ponad 100 lat i po jego 
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remoncie, mam nadzieję, że będzie stał kolejne sto, żeby ktoś kiedyś mógł o tym 

powiedzieć i skorzystać.  

Ekologiczny transport miejski. W tej chwili jest przekazany plac budowy, 

wykonawca wyłoniony, realizuje zadanie budowy nowej bazy. Zmieni się 

całkowicie oblicze przy Samsonowicza. Tutaj Radny Daniel Strojny, który też 

zawodowo związany z hutą i tutaj z tym obszarem, codziennie widzi postęp prac. 

Na bieżąco też jestem informowany, więc widzę. Tak to wygląda. Drodzy 

Państwo, za dwa i pół roku na żywo zobaczycie Państwo taką bazę Miejskiego 

Zakładu Komunikacji. Ale powtórzę się i to jest też taki ukłon do Pana Dyrektora 

i do Pana Prezesa, że nie pracownicy i dyrektorzy MZK mają być zadowoleni, 

tylko zadowolony ma być pasażer z Waszych usług, żeby była jasność. Bo 

zobaczcie Państwo – piękne przystanki były na początku – i to też mam odwagę 

wprost powiedzieć – akty dewastacji. Niektórym ten sukces przeszkadzał, więc 

że tak powiem było parę zdewastowanych tych przystanków, wyburzonych, 

potłuczonych. Ale to się uspokoiło. Komendant Andrzej Kaniewski i pracownicy 

Straży naprawdę tutaj pilnują tego, żeby i te rozkłady były we właściwych 

miejscach wywieszane i żeby nie było dodatkowych obklejeń, dodatkowych 

informacji.  

Drodzy Państwo! Jak spojrzymy na branżowe czasopisma i branżowe oceny, to 

chcę zwrócić uwagę, to ci, którzy oceniają samorządy to są fachowcy i te oceny 

są najistotniejsze i najważniejsze. Nie plebiscyty, tylko oceny takich 

zawodowców wskazują na jedną rzecz – miasto Ostrowiec Świętokrzyski mieści 

się w czołówce, jeżeli chodzi o koszty, funkcjonowanie w gospodarce 

komunalnej. Mamy bardzo optymalne koszty stawek za usługi komunalne  

w naszym mieście. Więc, to jest duży ukłon, że nie sięgamy do kieszeni, nie 

wołamy od mieszkańców. Potrafimy te ceny trzymać na racjonalnym poziomie. 

System zaopatrzenia w wodę – Pan Prezes Artur Łakomiec i zespół pracowników 

Miejskich Wodociągów i Kanalizacji. Z tego miejsca powtórzę się – podziękuję 

jeszcze wszystkim pracownikom MWiK–u. Chcę zwrócić uwagę na jeden 

współczynnik. Jak spojrzycie Państwo na liczbę awarii przypadających na jeden 

kilometr sieci wodociągowej, to schodzimy bardzo ładnie. Pokazujemy, że tych 

awarii jest coraz mniej, co świadczy, że mamy dobrą sieć. Ciągle ją 

modernizujemy. Ale i zwróćcie Państwo uwagę, na przeciętny czas usuwania 

awarii wodociągowej. Ja dziękuję pracownikom wodociągów za cierpliwość  

i wyrozumiałość, bo czasem frustracja niektórych jest tak duża, że no kiedy będzie 

woda, bo że tak powiem mieszkanka się natychmiast, w tym momencie musi 

wykąpać. No i tu jest duża wyrozumiałość tych pracowników, którzy w błocie, na 

głębokości 2 – 3 metrów, w tych dołach próbują tą usterkę usunąć. I oni naprawdę 

się nie obijają, bo nie mają na to czasu, tylko proces technologiczny jest taki,  

a nie inny i trzeba tę godzinę, czy dwie wyczekać. Tutaj mieliśmy poprzedni slajd. 

To były takie zarządzone ćwiczenia, ja nie chcę wywoływać przysłowiowego 

wilka z lasu, ale mięliśmy takie ćwiczenia – co by było gdyby był black out, kiedy 

wyłączone jest światło, prąd w mieście i na ile nasze spółki są przygotowane  
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z urządzeniami awaryjnymi, z zasilaniem awaryjnym w dostawę. No, woda jest 

najistotniejsza, najważniejsza dla funkcjonowania. Miejskie Wodociągi zdały ten 

egzamin bardzo dobrze. To w tle był jeszcze gdzieś Prezes Zdzisław Foremniak. 

Drodzy Państwo, to jest konkret. Zobaczcie średnią krajową, zobaczcie 

województwo świętokrzyskie i zobaczcie, gdzie jest Ostrowiec Świętokrzyski, 

jeżeli chodzi o średnią cenę wody i ścieków. To jest wyznacznik funkcjonowania 

i zarządzania miastem, i pokazania, że ta woda w bardzo dobrej jakości i w bardzo 

dobrej cenie. Chcę podziękować Radzie Miasta tej, za tą decyzję odważną, że na 

okres pandemii, na okres tego kryzysu przez trzy miesiące zaproponowaliśmy za 

złotówkę cenę metra sześciennego wody. Za złotówkę dla wszystkich, którzy 

posiadają liczniki w Ostrowcu Świętokrzyskim. To jest ponad 20 tysięcy 

odbiorców wody w Ostrowcu Świętokrzyskim. Ale to nie są tylko i wyłącznie 

nasi mieszkańcy, to są firmy, to są instytucje małe, mniejsze i większe. I to jest 

konkretny ukłon. Ten ukłon kosztował miasto milion dziewięćset sześćdziesiąt. 

Tu być może będzie jakaś korekta po trzech miesiącach, bo dopiero spłynęły 

rachunki za półtora miesiąca, więc mamy jeszcze do rozliczenia maj, nie 

rozliczony jeszcze i cały czerwiec.  

Energetyka cieplna. O tym już mówiłem. Mamy ponad sto czternaście kilometrów 

sieci. Praktycznie w 99% preizolowanej. I mamy bardzo, mnóstwo podpiętych 

domów indywidulanych. To jest coś chcę podkreślić. Ale zwróćcie uwagę na 

jedną rzecz – 519 mieszkań zostało w 2019 r.  podpiętych do centralnej ciepłej 

wody. To świadczy o tym, że mieszkańcy w blokach, w wieżowcach, w naszych 

spółdzielniach – dziękuję z tego miejsca za współpracę ze wszystkimi naszymi 

spółdzielniami mieszkaniowymi: Ostrowiecka Spółdzielnia Mieszkaniowa, 

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Krzemionki”, OTBS, Spółdzielnia „Hutnik”, ale  

i Zakład Usług Miejskich. Dzisiaj w spółdzielniach jest kolejka, żeby przyłączać 

się z centralną ciepłą wodą do sieci MEC–u – a to wynika z jednej rzeczy – troski 

o bezpieczeństwo. Zobaczcie Państwo, że nie ma już w Ostrowcu, nie słyszy się 

o zaczadzeniu i to jest wymierny wkład pracowników MEC–u w to, że być może 

uratowali kilka ludzkich istnień, bo przez to, że coraz więcej ludzi rezygnuje  

z piecyków gazowych, z term – przełączając się na system centralnej ciepłej 

wody, to uniknęliśmy takich zdarzeń.  

Targowisko Miejskie, to jest takie miejsce strategiczne i wyjątkowe w Ostrowcu. 

To nie jest tylko – zastrzegam – miejsce dla handlu. To jest też miejsce na 

spotkania, na wymianę poglądów, na ocenę bieżącej sytuacji politycznej, bo tam 

ci nasi mieszkańcy się spotykają i robiąc zakupy – tu Radny Sajda z kolegami, na 

rowerku i wielu innych młodszych. I cieszę się, że coraz więcej młodszych osób, 

młodych osób też chce kupować w naszych nowych halach targowych. To jest też 

taki inkubator przedsiębiorczości. Tam na początku rozpoczynały się biznesy, 

które przeradzały się w duże firmy. Tutaj mamy zdjęcie lotnicze i dwie nowe hale: 

„Mój Rynek” oddany w poprzedniej kadencji i nową halę, która powstała, teraz 

oddana. Duży ukłon w stronę miasta i Państwa Radnych – obniżyliśmy czynsze 

w tych lokalach do złotówki z metra.  
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Mieszkalnictwo – tu, niestety, muszę zwrócić uwagę na jedną rzecz – ciągle jest 

jakaś grupa, która ma zaległości w opłatach. Jak Państwo spojrzycie na ten minus 

czterysta osiemnaście, to takie długi zostały wygenerowane przy mieszkaniach  

w 2019 r. Świadczy o tym, że mieszkańcy – część, bardzo mała część tych 

mieszkańców, gdzieś ma problemy z płatnościami. A chcę podkreślić dobrą, 

racjonalną politykę mieszkaniową, bo wspólnie w ZUM–em, z OTBS–em  

i Wydziałem Mienia Komunalnego – chcemy też za chwilę Państwu 

zaproponować też takie inne rozwiązania, wyjątkowe. Wprowadzimy tutaj taką 

politykę, że premiujemy tych mieszkańców, którzy mieszkają w naszych 

zasobach, regularnie wywiązują się ze zobowiązań wobec miasta Ostrowca, 

wobec gminy, wobec spółdzielni, OTBS–u, czy ZUM–u i te osoby, które mają te 

mieszkania o niskim standardzie, często bez węzła ciepłowniczego, tylko  

z piecami mają możliwość przeprowadzenia się do nowych mieszkań. My w tej 

chwili budujemy nowy blok przy ul. Parkowej, który jest w realizacji. Za chwile 

pokarzemy wykonawcę na modernizacji ośmiu mieszkań przy ul. Osadowej. To 

jest ten slajd na dole, ten budynek z kamienia, z cegły w narożnikach. On będzie 

poddany takiej generalnej rewitalizacji. Ale na tym zdjęciu mamy też Kopernika. 

Tutaj Radny Aron Pietruszka, pamiętam, jak bardzo mocno walczył o to, żeby ten 

teren przywrócić do świetności. Wolałbym, żeby tam był zakład pracy i żeby tam 

te firmy funkcjonowały i szyły, ale dzisiaj możemy powiedzieć, że mamy dwa 

budynki apartamentowce po czterdzieści mieszkań. Takiej lokalizacji już  

w mieście nie będzie. Takiej komfortowej. Tu przechodzimy do oświaty  

i wychowania. Ja tutaj chcę pokazać jedną rzecz. Zobaczcie Państwo wydatki na 

oświatę. 2018 rok – 66.512 tys., a 2019 – 74 mln zł. Miasto Ostrowiec 

Świętokrzyski na utrzymanie wszystkich naszych przedszkoli, wszystkich 

naszych szkół podstawowych, jednostek oświatowych w ubiegłym roku wydało 

74 miliony. Ale uwaga, z tych 74 z budżetu państwa dostaliśmy 35.400. Więc, jak 

Państwo policzycie, no to brakuje dwadzieścia pięć milionów. To teraz proszę 

sobie wyobrazić – trzydzieści pięć, tak – dziękuję za czujność. Cieszę się, że nie 

tylko ja liczę, ale i wszyscy Państwo. To znaczy, że radni słuchają z atencją. 

Dziękuję. Trzydzieści pięć milionów. To jest olbrzymia kwota. Jakbyśmy 

podzielili proporcje, to jest 45 miast, a 55 – budżet państwa. Za te 35 mln 

moglibyśmy zrobić wiele innych rzeczy. Ale dokładamy do systemu oświaty. To 

pokazuje, że i Zarząd Miasta Polskich, i inne instytucje samorządowe, które ciągle 

się ubiegają o to, żeby naprawdę docenić nauczycieli, i żeby to finasowanie było 

we właściwych proporcjach. To dotyczy wszystkich. W Ostrowcu dokładamy 

trzydzieści pięć, ale robimy to z przyjemnością, ponieważ jest to inwestycja, która 

się zawsze zwraca. Ja teraz sobie pozwolę przypomnieć to, co zrobiliśmy.  

A mianowicie, Naczelnik Malinowski i jego zespół też ocenia pracę nauczycieli. 

Wspólnie z dyrektorami naszych jednostek oświatowych mamy możliwość 

premiowania najlepszych nauczycieli – dodatek w kwocie tysiąc złotych extra 

brutto do pensji nauczyciela. Oprócz jego pensji, który ma osiągnięcia ze swoimi 

uczniami. Dajemy, tutaj pamiętam Radny Dariusz Kaszuba – poprzednia kadencja 
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– bardzo konkretna dyskusja odnośnie stypendiów. Dzisiaj mamy stypendia 

maksymalne. Ale oprócz maksymalnych stypendiów wychodzimy z czymś, na co 

zwrócili uwagę fachowcy, nauczyciele akademiccy. Miałem przyjemność  

i zaszczyt być na Uniwersytecie Jagiellońskim i odbierać nagrodę. Dostrzeżono 

nas za innowacje. Miasto Ostrowiec, jako jedno, pierwsze miasto z budżetu,  

w Polsce z własnego budżetu zaczęło finansować certyfikaty językowe. 

Zobaczcie Państwo, że tych certyfikatów z roku na rok dajemy coraz więcej.  

To jest ukłon w stronę rodziców, w stronę dziadków, jakbyśmy cofnęli jeszcze 

Panie Naczelniku, w 2018 r. – 198 dzieci, a w 2019 już ponad 306 osób uzyskało 

taki certyfikat. Drodzy Państwo! Te certyfikaty to są takie paszporty, wejściówki 

otwierające wiele drzwi instytucji w wielu państwach świata. Bo nasza młodzież 

potrafi zdawać certyfikaty językowe na poziomie B2, a to jest poziom, którym 

powinni się pochwalić absolwenci studiów wyższych. A my już na etapie 

podstawówki, gimnazjum wcześniej mieliśmy taką, mamy taką zdolną młodzież. 

Tutaj łącznie na remonty – w każdej naszej placówce, w każdym naszym 

przedszkolu, szkole – wydaliśmy w 2019 r. 5.635 tys. zł. Ja nie chcę powiedzieć, 

że Naczelnik Malinowski jest, jak wróżka i wywróżył, że będzie problem  

z komputerami, i w ubiegłym roku kupiliśmy 500 laptopów. A tu się nagle 

okazało, że w tym roku mamy zdalne nauczanie, no i miasto Ostrowiec było 

przygotowane. Mięliśmy te laptopy, ale dokupiliśmy kolejne za ponad 150 tys., 

bo to były środki zewnętrzne. Dziękuję tutaj za te środki wojewodzie, środki 

rządowe. Wykorzystaliśmy maksymalną pulę w 100%. Boisko – to, co Państwo 

widzicie, to jest boisko przy szkole nr 4. W głębi, tu Radna Marta Woźnicka – 

Kuzdak może od razu powiedzieć, że to jest budynek ZUS–u. A to są prace 

wyszczególnione, nie chcę już tutaj wyczytywać. Co charakterystyczne – każda 

placówka miała u siebie remont, modernizację, inwestycję. I nie folgujemy  

i chcemy to kontynuować. Wspieramy wiele instytucji. Państwa, jak gdyby 

hojność i możliwości są na tyle duże, że finansujemy, współfinansujemy w wielu 

obszarach. O MOPS–ie i pracownikach MOPS–u mówiłem. Chcę zwrócić uwagę 

na jedną rzecz. MOPS na przestrzeni ostatnich sześciu lat wykonał tytaniczną 

pracę na wielu frontach. Ale chcę zwrócić uwagę na jeden – zatrudnienie spadło 

o ponad 30%, a obsługujemy jeszcze lepiej, jeszcze sprawniej. Polityka społeczna 

to jest ciężka działka. Wiedzą najlepiej ci, którzy się nią zajmują, w szczególności 

w okresie pandemii koronawirusa. Dziękuję za wyrozumiałość, za cierpliwość,  

za pomoc potrzebującym. Drodzy Państwo, prosty przykład – syn z mamą 

mieszkający pod jednym dachem – syn trafia do szpitala do Starachowic  

na kwarantannę, no i kto się ma zająć mamą? MOPS. I takich przypadków więcej, 

i takich przypadków więcej. I takich przypadków, gdzie pracownicy MOPS–u, 

pracownicy opieki społecznej nie bali się, wyszli do tych mieszkań, wyszli do 

tych domów – wspierali, pomagali. I to naprawdę duży ukłon i dziękuję za 

cierpliwość.  
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Kultura. Jako techniczny prezydent, przyszło mi w udziale wspólnie z Państwem 

najmocniej zainwestować w kulturę, w Ostrowiecki Browar Kultury – 

dziedzictwo. Kiedyś warzono piwo. Wczoraj mieliśmy okazję wspólnie  

z dziennikarzami, zainteresowanymi osobami pokazywać nowe logo 

Ostrowieckiego Browaru Kultury – trzech instytucji: Miejskiego Centrum 

Kultury, Biuro Wystaw Artystycznych i Miejskiej Biblioteki Publicznej. Ten 

obiekt ma być oknem na świat dla naszej młodzieży. Ja się powtórzę, kiedyś 

usłyszałem od Włodka Pawlika, że 50 lat temu, no ponad 50 lat temu swoje 

pierwsze kroki, jako mały chłopiec stawiał na deskach Zakładowego Domu 

Kultury. Życzę sobie, Państwu, wszystkim naszym mieszkańcom, by za lat „x”, 

ktoś uznany w świecie artystycznym, kulturalnym, mógł powiedzieć, że swoje 

pierwsze kroki sceniczne postawił w Ostrowieckim Browarze Kultury. My po to 

to robimy. To nie są tylko piękne mury. Te mury muszą tętnić życiem. Dziękuję 

pracownikom kultury za ich zaangażowanie. A z tego miejsca chcę poprosić 

wszystkich Państwa – przepraszam – chcę poprosić wszystkich Państwa  

o głosowanie. Zostaliśmy zgłoszeni do „Modernizacji roku i budowy XXI wieku 

w edycji 2019”. Zgłoszony został Ostrowiecki Browar Kultury. To głosowanie 

odbywa się na dwóch płaszczyznach. Jedno głosowanie to kapituła składająca się 

z fachowców i drugie głosowanie – internauci, odbiorcy, użytkownicy. Chcę 

poprosić, abyśmy byli dumni, abyśmy mogli i abyśmy się zmobilizowali  

i zagłosowali na Ostrowiecki Browar Kultury. Miałem przyjemność rok temu, na 

Zamku Królewskim w Warszawie, na uroczystej gali odebrać główną nagrodę za 

modernizację roku otwartych basenów na Rawszczyźnie. To było wyjątkowe 

wyróżnienie. Ja przypomnę, że tyle donosów ile tam było na tych basenach, to 

najlepiej wiedzą pracownicy i dyrektorzy MOSiR–u, no i wiele mogłaby 

powiedzieć, ile miała przeszkód Pani ówczesna Pani Prezydent, a dzisiejsza Pani 

Starosta, z tym basenami. I nagle doceniają nas najwięksi z największych  

i pokazują, że to jest najlepsza inwestycja w obszarze sportu, za którą dostaliśmy 

takie wyróżnienie. Życzyłbym sobie, abyśmy mogli też dostać wyróżnienie za 

Ostrowiecki Browar Kultury.  

Drodzy Państwo! „Mleczna Gala”. Dziękuję pracownikom biura, 

współpracownikom, którzy przyszli z taką inicjatywą. Między innymi, też w tej 

Sali, witamy dwa razy w roku naszych najmłodszych mieszkańców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Oby takich powitań było jak najwięcej.  

Miejskie Centrum Kultury – 2019 był bardzo udany. Wiele imprez, wiele otwarć, 

wiele uroczystości, wiele znakomitych koncertów. Tutaj „Młode Wilki” na scenie 

przywitały wszystkie Panie w 2019 r. na Dzień Kobiet. W tym roku odwołaliśmy 

Dni Ostrowca, przenieśliśmy je. Zamknięte decyzją Sanepidu, decyzją 

Ministerstwa Zdrowia wszystkie obiekty sportowe. Ale chcę podziękować, 

zauważcie Państwo, nikt z jednostek kultury nie został zwolniony – wszyscy 

pracują. Mimo tego, że kino zamknięte i straciliśmy ponad 300 tysięcy przychodu. 

Mimo tego, że na MOSiR-ze zamknięte baseny, zamknięta hala sportowa  

i straciliśmy ponad 700 tysięcy, to są ubytki w tych jednostkach. Ale ci 
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pracownicy są swego rodzaju skarbem i są pracownikami, pracują. I mogę dzisiaj 

podziękować, bo nagle się okazuje, że ratownicy, pracownicy basenu są 

konserwatorami i malują konstrukcje na stadionie. Wykorzystują ten czas. 

Dziękuję.  

BWA – ugruntowana pozycja i mam nadzieję, że zaszczepi nie jedną młodą duszę 

artystyczną.  Umknęło uwadze mojej i Państwa – w tym 2019 zdecydowaliśmy 

się inwestować w oświatę i dać dodatkowe pieniądze na dodatkowe zajęcia  

z matematyki i logiki, i dodatkowe zajęcia z przedmiotów artystyczno – 

plastycznych. I myślę, że nie jedna dusza artystyczna się odkryje.  

Jeżeli chodzi o bibliotekę to możemy się pochwalić – najlepsza biblioteka w tej 

części Polski. Mam przyjemność często bywać, rozmawiać z pracownikami. 

Mnóstwo czytelników, a to jest coś nowego, nowość – biblioteka dla 

najmłodszych, czytelnia. Nowi pracowni, bardzo duże zaangażowanie. 

Podkreślam, że najlepsze połączenie, to jest takie połączenie: młodości, werwy  

i energii z doświadczeniem życiowym i zawodowym. I zawsze to będę powtarzał.  

I to jest właśnie przykład między innymi też w bibliotece. Naprawdę świetne 

warunki. O KSZO mówiliśmy. Był tutaj, dzisiaj sympatyczny gest ze strony 

dyscypliny boksu – 90 lat. Barwy hutnicze – pomarańczowo–czarne. My też, jako 

miasto bardzo mocno w to inwestujemy. Zwiększyliśmy środki finansowe na 

sport. Udało się przy trzecim podejściu, mimo pandemii, rozstrzygnąć  

i mamy ponad milion złotych na wszystkie stowarzyszenia – powtórzę –  

na wszystkie stowarzyszenia związane ze sportem. I mam też zwiększone 

współfinansowanie, dziękuję Prezesowi Celsy za współpracę z miastem i za ten 

ukłon. I to jest też dobra współpraca, bo zobaczcie Państwo, jakie problemy mają 

Starachowice dzisiaj w „Animex”, jakie problemy mają inne miasta. Wspomnę 

Nową Hutę, czy Kraków. No tam już huty nie ma. Natomiast w Ostrowcu 

możemy powiedzieć, że siła tego zakładu to jego pracownicy. I to jest 

najważniejsze, i to też trzeba podkreślić. Dwa sezony na basenach – 50 tysięcy 

rocznie sprzedanych biletów. No nie wiem, jak będzie w tym roku. Szykujemy 

się na otwarcie. Nie wiem, jakie będą wytyczne Sanepidu. To wszystko się 

zmienia. To jest ta gala, o której mówiłem. Obok mnie Pan architekt Popiński, 

który też wspólnie ze mną miał przyjemność odebrać tą nagrodę. Nagrodę 

odbierał również wykonawca, który tyle kłód pod nogi, co miał rzucanych, to 

chyba w żadnym innym mieście w Polsce nie miał.  

Zarządzanie samorządem. Drodzy Państwo! Jeden tylko taki współczynnik –  

650 zarządzeń w 2019 r. To pokazuje o skali, to pokazuje o tym, ile się dzieje, jak 

elastyczni jesteśmy, jak nie boimy się podejmować tych decyzji. To są nasi 

wszyscy radni wymienieni tej kadencji. Dziękuję wszystkim Państwu Radnym za 

rozsądek, za merytoryczne podejście i dziękuję też za słowa krytyki. Dziękuję  

w szczególności za te uzasadnione. Natomiast pokażmy tą  niezależną ocenę. 

Drodzy Państwo! Forum ekonomiczne, niezależny kongres samorządowy. 

Byliśmy w gronie 50 miast z najlepszą kondycją finansową. W 2019 r., teraz 

jeszcze te wyniki są nie ogłoszone, nie chcę tutaj uprzedzać, ale jestem dumny  
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i mam zaszczyt i przyjemność powiedzieć, że poprawimy się w tych wynikach. 

Ale ta duma nie jest taka duża, dlatego, że jak patrzę na kolegów prezydentów 

innych miast, to jest mi szkoda i przykro, że w wielu miastach proces 

inwestycyjny i rozbudowy, i budowy miast zostanie zahamowany. U nas mamy 

to szczęście, że dzięki dużemu wysiłkowi ludzkiemu możemy powiedzieć, że 

jesteśmy w wyjątkowo dobrej sytuacji. Ja sobie teraz pozwolę przewrotnie, bo to 

już jeden z naszych ostatnich slajdów, ale ponieważ dużo przedstawiłem 

informacji, to też chciałbym poprosić o chwilę ruchu i pokazać też tych, którzy 

współpracują ze mną, którzy są tu dzisiaj. I to dzięki tym Państwu też mam 

możliwość tyle rzeczy dla miasta, dla naszych mieszkańców robić. To nie jest tak, 

że sam prezydent jednoosobowo  jest w stanie to wszystko wykonać. To jest 

decyzja, to jest współpraca i to jest praca wielu ludzi. I zapraszam tutaj, tylko 

prośba o zachowanie odległości dwóch metrów. Jest scena, poproszę później  

o brawa, a teraz w kolejności: Pan Wiceprezydent Piotr Dasios, Pan 

Wiceprezydent Dominik Smoliński, Pani Sekretarz – zapraszamy Państwa – Anna 

Niedbała, Pani Naczelnik Anna Targowska, Pani Naczelnik Teresa Osojca, Pan 

Naczelnik Jan Malinowski, Pan Naczelnik Robert Pasternak, Pan Dyrektor 

Łukasz Dybiec, Pani Dyrektor Magdalena Salwerowicz – prosimy, prosimy – 

Pani Kierownik Radców Prawnych Ewa Murzyn, Pani kierownik, Pani też ma 

dużo pracy. Życzę Pani, żeby Panie nie musiała odpowiadać na te sądy i te 

prokuratury, żeby tego mniej było. Proszę bardzo na scenę, proszę się pokazać. 

Proszę, proszę, proszę. Jak dwie osoby? Wszyscy pozostali zachowują odległość 

i wychodzą. Od Naczelnika Gębki, tamtędy może. O, Drodzy Państwo – Skarbnik 

Sławomir Kijak. Myślę, że brawa dla wszystkich. (brawa) Pan Naczelnik Artur 

Majcher. Nie ma Pana Piotra Mazika – zastępcy, Pan Piotr Węglewicz – 

reprezentujący MOSiR. Drodzy Państwo, bardzo proszę. Proszę się pokazać. To 

nasi internauci też to oglądają, też widzą. Drodzy Państwo, takich podziękowań 

nigdy nie za wiele. Pan Naczelnik Gębka, też jak pokieruje ruchem, zapraszam na 

scenę. Myślę, że nie pominąłem nikogo z obecnych, bo nie widzę kto tutaj jeszcze. 

Ponieważ sesja jest nadzwyczajna  nie mamy wszystkich naszych prezesów, 

dyrektorów ale wymienię jeszcze: Prezes MWIK-u – Artur Łakomiec, Prezes 

MEC-u – Dariusz Wojtas, Prezes OTBS-u – Małgorzata Kostrzewa, Zakład Usług 

Pogrzebowych – Pan Zbigniew Bień, Pan Marek Nowak –  ZUO „Janik”, Pan 

Jarosław Kateusz – MZK, Dyrektor Dybiec był. Gdzie jest Dyrektor Dybiec? 

Pracuje. Nadzoruje, ok. Targowisko Pan Kosiarz z Panem Dyrektorem Snopkiem. 

Nie chcę wymieniać, bo już brakło by czasu wszystkich dyrektorów naszych 

przedszkoli, naszych placówek. Naczelnik Jan Malinowski przekaże. Drodzy 

Państwo, za jakiś czas będzie mi miło udzielić Państwu oprócz podziękowań 

również i nagród dla Was, i dla waszych pracowników. Dziękuję za Państwa 

pomoc, za wkład, za wsparcie. To jest nasza wspólna praca. Im więcej osób będzie 

nas wspierać tym lepsze efekty. Im mniej będzie sypać piachu w szprychy, w koła, 

w tryby tym będzie lepiej. Bardzo Państwu serdecznie dziękuję. (brawa)  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję Panie Prezydencie. Myślę, 

że dzisiaj otrzymamy raport, tak? Drogie Panie z obsługi Rady Miasta? Tak, więc 

będziemy mieli możliwość zapoznać się dokładnie z wszystkimi cyframi. Własne 

poglądy i dyskusje wówczas zaprezentujemy na następnej sesji, na sesji 

absolutoryjnej i tu będzie czas na obszerną dyskusję.  

 

 

 

Ad IV/ Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dzisiaj natomiast 

przechodzimy do punktu czwartego porządku obrad, a mianowicie będziemy 

podejmować uchwały. Jako pierwszy projekt uchwały dotyczący „Planu pracy 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2020”. Projekt uchwały był 

opiniowany przez wszystkie komisje Rady Miasta. Poproszę Przewodniczących 

Komisji o przedstawienie nam opinii komisji. Proszę o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta Kamila Stelmasika.    

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury, Wychowania i Sportu Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M.  Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej Kamila Kutrybę o zabranie głosu.   

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Kutryba – Komisja 

Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny Panią Bożennę Morycińską o opinię 

komisji. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny RM – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu Włodzimierza Steca o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! 

Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej przyjęcia „Planu pracy Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego na rok 2020”. Kto jest za przyjęciem uchwały –

podnosi rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw – podnosi rękę i naciska 
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przycisk. I kto się wstrzymał – podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu pracy Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na 2020 r. (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/37/2020 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia petycji skierowanej  

do Konferencji Episkopatu Polski o dokonanie pełnej Intronizacji Jezusa 

Chrystusa na Króla Polski. Projekt uchwały był opiniowany również przez 

wszystkie komisje Rady Miasta. Proszę też Przewodniczących o przestawienie za 

chwilę opinii komisji. Jako pierwszy zabierze głos Przewodniczący Komisji 

Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM- K. Stelmasik -  Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Kultury, Wychowania i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M.  Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Kutryba – Komisja 

Samorządowa również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Wiceprzewodniczącą Komisji ds. Rodziny. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny RM – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego 

Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia petycji 

skierowanej do Konferencji Episkopatu Polski o dokonanie pełnej Intronizacji 

Jezusa Chrystusa na Króla Polski. Kto jest za przyjęciem uchwały – podnosi rękę  

i naciska przycisk. Kto jest przeciw – podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się 
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wstrzymał – podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że i tą uchwałę 

przyjęliśmy również jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę dotyczącą rozpatrzenia petycji 

dotyczącej poparcia petycji skierowanej do Konferencji Episkopatu Polski  

o dokonanie pełnej Intronizacji Jezusa Chrystusa na Króla Polski (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/38/2020 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany przepisów prawa 

miejscowego. Projekt uchwały również był opiniowany przez wszystkie komisje 

Rady Miasta. Proszę więc Przewodniczących o przedstawienie opinii komisji. 

Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik – 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany przez Panią projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu RM –  

M.  Łata – Komisja Edukacji pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Wiceprzewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny RM – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I Przewodniczącego 

Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji w sprawie zmiany przepisów 

prawa miejscowego. Kto jest za przyjęciem uchwały – naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał –

również naciska przycisk i podnosi rękę. Dwoje albo dwóch Państwa Radnych 

nie wysłało jeszcze własnej decyzji. Już wszyscy. Stwierdzam również, że i tą 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę dotyczącą rozpatrzenia petycji  

w sprawie zmiany przepisów prawa miejscowego (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/39/2020 – załącznik nr 10 do protokołu.  

 

4) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka 

wytchnieniowa” – edycja 2020. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Samorządową, Komisję ds. Rodziny oraz Komisję Budżetu. Proszę 

przewodniczących o przedstawienie nam opinii komisji. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Komisję  

ds. Rodziny o zabranie głosu. 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Rodziny RM – B. Morycińska – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu również 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej realizacji przez Gminę Ostrowiec 

Świętokrzyski Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020.  Kto jest za 

przyjęciem uchwały – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw – naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że również i tą uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie realizacji przez Gminę 

Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2020 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/40/2020 – załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

obowiązującego w 2020 r. oraz określenia sezonu kąpielowego. I ponieważ tu 
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się cokolwiek w tym projekcie uchwały zmienia, prosiłabym Dyrektora  

MOSiR-u – Pana Piotra Węglewicza o zabranie głosu.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Ostrowcu świętokrzyskim – 

p. Piotr Węglewicz – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie Radni! Panowie 

Prezydenci! Prosiłbym o przyjęcie autopoprawki mojej, jeśli chodzi o tą uchwałę. 

Z czym to jest związane? W między czasie zmieniła się podstawa prawna, jeśli 

chodzi o ustawę związaną z samym kąpieliskiem. Konkretnie chodzi o ustawę 

prawo wodne. I tutaj tekst samej autopoprawki brzmiałby tak: „Do projektu 

uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

obowiązującego w 2020 r. oraz określenia sezonu kąpielowego w podstawie 

prawnej, gdzie jest mowa o ustawie prawo wodne, powinno być Dziennik Ustaw 

z 2020 r. poz. 310, 695 i 875. W § 4 uchwały ust.2 otrzymuje brzmienie: 

„Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni o daty ogłoszenia z mocą 

obowiązującą od 15 czerwca 2020 r.” W uzasadnieniu na końcu dopisuje się: 

„Wejście w życie uchwały z mocą obowiązującą od 15 czerwca 2020 r.” Jest 

podyktowane realizacją  potrzeb i oczekiwań mieszkańców gminy wynikających 

z faktu, iż w latach ubiegłych sezon kąpielowy rozpoczynał się we wskazanej 

dacie. Uchwała nie nakłada jakichkolwiek obowiązków na mieszkańców gminy, 

umożliwia im natomiast korzystanie z gminnych terenów rekreacyjnych we 

wcześniejszym terminie, niż wynikałoby to z obowiązujących przepisów  

o ogłoszeniu aktów normatywnych. Ponad to, wcześniejsze procedowanie 

uchwały było obiektywnie utrudnione z uwagi na stan epidemii  i ograniczenia z 

tego stanu wynikające.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuje bardzo. To tyle co do 

autopoprawki. Jeszcze sekundę, bo ten projekt uchwały był przyjmowany  

na komisjach. I tu na Komisji Strategii i Rozwoju Miasta oraz na Komisji 

Samorządowej. Proszę zatem o opinię tych komisji. Proszę Przewodniczącego 

Komisji Strategii i Rozwoju o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Komisja 

Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I proszę 

Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Kutryba – Komisja Samorządowa 

również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek -  Czy Państwo Radni mają uwagi, 

bądź pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę.  W takim razie przechodzimy 

do głosowania uchwały dotyczącej wykazu kąpielisk na terenie Gminy  Ostrowiec 

Świętokrzyski obowiązującego w 2020 r. oraz określenia sezonu kąpielowego 

oczywiście z tą autopoprawką wniesioną przed chwilą. Kto jest za przyjęciem 

uchwały – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, 

że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy  Ostrowiec Świętokrzyski obowiązującego w 2020 r. oraz określenia 

sezonu kąpielowego (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13  

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/41/2020 – załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy zniesienia formy ochrony przyrody z pomnika przyrody. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – p. K. Stelmasik –  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania 

do tego projektu uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały dotyczącej zniesienia formy ochrony przyrody  

z pomnika przyrody. Kto jest za przyjęciem uchwały – naciska przyciska przycisk 

i podnosi rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody z pomnika przyrody (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  

nr 15 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/42/2020 – załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I następny projekt uchwały 

dotyczący zbycia części nieruchomości położonej przy ul. Botanicznej  

o pow. 0,174 h. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik –  Pani 

Przewodnicząca! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –   Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej zbycia części nieruchomości położonej 

przy ul. Botanicznej o pow. 0,174 h. Kto jest za przyjęciem uchwały –  naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw –  naciska przycisk i podnosi rękę. I kto 

się wstrzymał –  naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia części nieruchomości 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/43/2020 – załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

dotyczy zgody na obciążenie działek służebnością przesyłu. Chodzi tu o działki 

położone przy ul. H. Sienkiewicza. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji  

o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik –  

Komisja również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na obciążenie działek 

gruntu służebnością przesyłu. Kto jest za podjęciem uchwały – naciska przycisk 

i podnosi rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie działek 

gruntu służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  

nr 19 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/44/2020 – załącznik nr 20 do protokołu. 

 

9) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały  

w sprawie zgody na obciążenie działek służebnością przesyłu. I dotyczy  

to działek położonych przy ul. Górzystej. Projekt uchwały był rozpatrywany  

na Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego  

o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik – Ten 

projekt uchwały również spotkał się z pozytywną akceptacją komisji. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –  Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały w sprawie zgody na obciążenie działek 

służebnością przesyłu. Kto jest za – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw – naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że również i tą uchwałę przyjęliśmy  jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zgody na obciążenie działek 

gruntu służebnością przesyłu (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  

nr 21 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/45/2020 – załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Projekt uchwały następny 

dotyczący wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie działki położonej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. 11 Listopada. Projekt uchwały był 

również rozpatrywany na Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik – 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –  Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wynajęcie działki położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim przy ul. 11 Listopada. 

Kto jest za przyjęciem uchwały – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw 

– naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy  jednogłośnie.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na bezprzetargowe wynajęcie działki położonej w Ostrowcu Świętokrzyskim  

przy ul. 11 Listopada (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23  

do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/46/2020 – załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

uchylający uchwałę Rady Miasta w Ostrowcu Świętokrzyskim w sprawie 

stawek czynszu najmu i dzierżawy za nieruchomości gruntowe Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski. Ten projekt uchwały również był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Pana Przewodniczącego o zabranie 

głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik –

Komisja pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały uchylającej uchwałę Rady Miejskiej w Ostrowcu 
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Świętokrzyskim w sprawie stawek czynszu najmu i dzierżawy za nieruchomości 

gruntowe Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Kto jest za przyjęciem uchwały – 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk i podnosi 

rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że 

uchwałę również podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę uchylającą uchwałę Rady Miejskiej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim w sprawie stawek czynszu najmu i dzierżawy  

za nieruchomości gruntowe Gminy Ostrowiec Świętokrzyski (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/47/2020 – załącznik nr 26 do protokołu. 

 

12) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

uchylający uchwałę Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w sprawie 

określenia zasad wydzierżawiania, najmu, użyczania lub oddawania  

w użytkowanie gminnych nieruchomości gruntowych. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę o podanie nam 

opinii komisji jej Przewodniczącego.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik –  

Komisja również pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie… O proszę, Andrzej 

Pałka o zabranie głosu.  

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki, Koledzy Radni! Panowie 

Prezydenci! Mam pytanie – jeśli ktoś już dzierżawi działkę, czy będzie rozumiem, 

będzie miał, co? Nową umowę? Rozwiązania dotychczasowe? Czy będzie 

istniało, a do nowych nabywców to się odnosi? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Panie Prezydencie 

o wyjaśnienie.  

Prezydent J. Górczyński – Jest kontynuacja. Jeżeli dzierżawca da dalej ten teren 

dzierżawić, tonie ma z tym żadnego problemu. Uspakajamy wszystkich tych, 

którzy mają podpisane umowy. Nic się tutaj nie zmienia. Chcemy uszanować 

tych, który już zainwestowali, zadbali o te tereny. Dotyczy to też nowych terenów. 

Ale, jak Pan Radny jest zainteresowany szczegółami, to zapraszam – Pani 

Naczelnik Anna Targowska. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały uchylającej uchwałę Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w sprawie określenia zasad wydzierżawiania, najmu, 

użyczania lub oddawania w użytkowanie gminnych nieruchomości gruntowych.   

Kto jest za przyjęciem uchwały – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw 
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– naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę uchylającą uchwałę Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego w sprawie określenia zasad wydzierżawiania, najmu, 

użyczania lub oddawania w użytkowanie gminnych nieruchomości gruntowych 

(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/48/2020 – załącznik nr 28 do protokołu. 

 

13) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ostrowiec 

Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 

korzystanie. I tutaj proszę Państwa, proszę sobie nanieść do projektu tej uchwały 

autopoprawkę. W postawie prawnej, gdzie jest mowa o transporcie zbiorowym 

Dziennik Ustaw z roku 2020, po poz. 462 należy dodać jeszcze poz. 875. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego o przedstawienie nam opinii komisji.   

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta RM – K. Stelmasik – Ten 

projekt uchwały również został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Ale był również  

i opiniowany przez Komisję Samorządową. Proszę Przewodniczącego  

o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej RM – K. Kutryba – Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat 

za ich korzystanie. Kto jest za przyjęciem tej uchwały – naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał –

naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad 

korzystania z nich oraz opłat za ich korzystanie (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 
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Patrz uchwała Nr XXXII/49/2020 – załącznik nr  30  do protokołu. 

 

14) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kolejny projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2020 r. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję 

Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec –  Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2020 r. Kto jest za przyjęciem 

uchwały – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw – naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, 

że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2020 r. (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/50/2020 – załącznik nr 32 do protokołu. 

 

15) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I ostatni już w punkcie 

czwartym projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020 – 2029. 

Projekt uchwały oczywiście  był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę 

Przewodniczącego o przedstawienie nam opinii komisji.   

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

pytania do projektu tej uchwały? Proszę Radnego Pana Mateusza Czeremchę  

o zabranie głosu. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Ja tu miałem dzisiaj na tej sesji, w tym czasie kiedy Pan Prezydent prezentował 

raport o stanie gminy, oczywiście słuchałem z uwagą wypowiedzi Pana 

Prezydenta i między innymi, jeśli chodzi o ceny usług komunalnych. I tak 

sprawdziłem tutaj pozycję w WPF–ie „System gospodarki odpadami 

komunalnymi”. Pamiętam, jak tutaj głosami Radnych Klubu Pana Prezydenta 

Jarosława Górczyńskiego opłaty zostały podniesione za opłaty komunalne  

od  osoby, z kwoty 7,50 na 16 zł, czyli podwyżka o przeszło sto procent. 

Natomiast, w WPF–ie w roku bieżącym oraz w roku przyszłym limit wydatków 



31 
 

zamyka się kwotą, w każdym roku, powyżej dziewięciu milionów złotych. 

Natomiast, w roku 2022 jedynie osiemset trzy tysiące. Cieszę się bardzo, Panie 

Prezydencie, że taka kwota jest zaplanowana. Rozumiem, że będziemy mieli dużą 

obniżkę w roku 2023, 2022. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy są dalsze pytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę. Proszę w takim razie o wyjaśnienie tej 

kwestii. Jest Pan Skarbnik?  

Prezydent J. Górczyński – Nie bardzo wiem co wyjaśniać. Na piśmie Pan dostanie 

odpowiedź. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Panie Radny Czeremcha  

o zabranie głosu.  

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Ja może sprecyzuje w takim razie. Czy Pan 

Prezydent rzeczywiście przewiduje obniżkę opłat za odpady w roku 2022? I to 

tak drastyczną? Ponieważ przewiduje Pan Prezydent, że koszt obsługi systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi będzie kosztował 803 tys. zł w 2022 r. wobec 

przeszło 9 mln w roku bieżącym i w roku następnym. Proszę o odpowiedź, czy 

rzeczywiście będziemy mieli tak znaczą obniżkę opłat za odpady komunalne? 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Ja myślę, Panie 

Prezydencie, że ponieważ projektodawcą jest Pan Skarbnik i stoi już  

w drzwiach, proszę o wyjaśnienie tej kwestii.  

Skarbnik Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – Sł. Kijak – Pani Przewodnicząca! 

Państwo Radni! WPF przedstawia faktyczną umowę, tak? Tak jest system 

gospodarowania odpadami, czyli umowa z obecnie zawartą firmą Fart – Bis. Jest 

ona do końca roku 2022. Jedna faktura za grudzień przychodzi na miesiąc styczeń 

2023 r., stąd ta kwota 800 tys., zabezpieczająca – jakby – tylko płatność. Przy 

następnym przetargu zabezpieczymy następną kwotę. Nie podajemy tej kwoty na 

przyszłość, gdyż wiemy, że każdy przetarg pokazuje, że ceny tych usług są bardzo 

różne w kolejnych latach. Nie chcę też sugerować zabezpieczenia przed 

przetargami widząc, że ten przetarg na pewno musi się odbyć na koniec  

2022 r. Tak, żeby od 2023 r. był kolejny wykonawca. Być może ten sam, ale 

kolejna umowa na odpady. Dlatego zabezpieczenie w tych latach, które jest 

pokazane dotyczy faktycznej umowy, a jedna rata na 2023 jest tylko pokazana. 

Czyli faktyczne te pieniądze, które zgodnie z umową jesteśmy zobowiązani 

zapłacić. Z tego wynika różnica między poszczególnymi latami.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – To nie zmienia faktu rozumiem,  

że jest to również kwota, gdyby to całościowo popatrzeć na to byłoby te 9  mln? 

Skarbnik Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – Sł. Kijak – Tak. Znaczy no,  

na pewno będzie to aktualizowane w momencie wyłonienia nowego wykonawcy 

na kolejny rok.   

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś 

z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020 – 2029.  

Kto jest za przyjęciem uchwały – naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw 

– naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że również i tę uchwałę przyjęliśmy jednogłośnie. 

 Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2020 

– 2029 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XXXII/51/2020 – załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – W tym momencie proszę Państwa 

zakończyliśmy realizację punktu czwartego porządku obrad. Przechodzimy  

do punktu piątego. 

 

Ad V/Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek –  I tutaj pragnę przypomnieć 

Państwu, że w materiałach na płycie CD otrzymaliśmy dziewięć przeróżnych 

sprawozdań dotyczących głównie działalności naszego MOPS-u, ale nie tylko 

(ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 r. – załącznik nr 35 do protokołu; 

sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za okres od 01.01.2019 r. 

do 31.12.2019 r. – załącznik nr 36 do protokołu; sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2019 r. – załącznik nr 37 do protokołu; sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 

Przemocy na lata 2015-2021 – załącznik nr 38 do protokołu; sprawozdanie  

z realizacji Gminnego Programu Wspierającego Rozwiązywanie Problemu 

Bezdomności w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 2017 – 2020 – załącznik nr 39 

do protokołu; sprawozdanie z realizacji Programu Wspierania Osób Starszych 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Ostrowcu Świętokrzyski na lata 2016 

– 2020 – załącznik nr 40 do protokołu; sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2019 – 

2021 – załącznik nr 41 do protokołu; sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za okres od 

01.01.2018 r. do 31.12.2019 r. – załącznik nr 42 do protokołu; sprawozdanie  

z funkcjonowania Programu „Ostrowiecka Rodzina 3+” – załącznik nr 43 do 

protokołu). I te materiały były przedmiotem obrad Komisji Edukacji, 

Wychowania, Kultury i Sportu, Komisji Samorządowej oraz Komisji  
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ds. Rodziny. Czy Państwo Radni mają uwagi, zapytania do tych materiałów? Nie 

widzę.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – W takim razie, zanim zamkniemy 

obrady dzisiejszej sesji, pozwolę sobie proszę Państwa przeczytać list, który 

wpłynął na moje ręce, ale jest również do Państwa kierowany: „Szanowna Pani 

Przewodnicząca Irena Renduda – Dudek, Szanowni Państwo Radni Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Z ogromną wdzięcznością i radością przyjąłem 

przyznanie mi zaszczytnego i wyjątkowego tytułu „Honorowego Obywatela 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego”. Bardzo Państwu za to dziękuję! Ogromnie 

żałuję, że nie mogłem być obecny razem z Państwem tego dnia, ale stan mojego 

zdrowia na to, niestety nie pozwala. Wieloletnia praca na wielu polach, w tym  

i doświadczenia wyniesione z działalności w samorządzie miejskim i powiatowym 

przekonały mnie, że Ostrowiec posiada wielu wartościowych ludzki, którzy chcą 

służyć temu miastu i dobru jego mieszkańców. Nie zmieniają tego faktu ani 

przekonania, ani ostre nieraz spory natury politycznej. To dobrze, gdyż dzięki 

temu nasze miasto może się ciągle rozwijać, rozwiązywać problemy społeczne, 

godzić różne interesy. Jestem przekonany o tym, że młode pokolenie ostrowczan 

będzie coraz skuteczniej rozwijać to, co zrobili ich poprzednicy, tworzyć nową 

rzeczywistość miasta. Jeszcze raz pięknie dziękuję za zaszczyt, jakiego się nie 

spodziewałem. Życzę Państwu zdrowia i wszelkiej pomyślności, podobnie, jak  

i wszystkim mieszkańcom Ostrowca Świętokrzyskiego. Z wyrazami szacunku 

i poważania: Janusz Wojciech Kotasiak. Tarnobrzeg, 24 kwietnia 2020 r.” 

(załącznik nr 44 do protokołu).  

I proszę Państwa na tym kończymy obrady dzisiejszej sesji. Proszę jeszcze, zanim 

zakończę obrady sesji, proszę o zabranie głosu Radnego Dariusza Kaszubę.  

 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Wysoka Rado! Czekałem do końca dzisiejszego spotkania na naszej 

sesji, ale nie chciałbym, aby umknął naszej uwadze smutny fakt,  

że zmarł świętej pamięci Robert Minkina – ostrowiecki samorządowiec, członek 

Rady Powiatu Ostrowieckiego, były Prezes KSZO Ostrowiec. Uczcijmy jego 

pamięć minutą ciszy, bardzo proszę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo za przypomnienie. 

Proszę o powstanie wszystkich Państwa.  

 

Radni Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego uczcili minutą ciszy pamięć 

zmarłego Radnego Rady Powiatu Ostrowieckiego – Pana Roberta Minkinę.   
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Ad VII/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Zamykam obrady 

trzydziestej drugiej nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję Państwu, do widzenia.   

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 14.47. 

 

Protokołowały: Przewodniczyła: 

  

Marta Kamińska  

Eliza Kaniewska 

Przewodnicząca Rady Miasta  

Ostrowca Świętokrzyskiego 

Magdalena Połetek  

Irena Renduda – Dudek   

  

 

 

 

  

 

 

 

 


